
P R O T O K Ó Ł   NR 1/2017 

z obrad XIX sesji  VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko  

odbytej w dniu 16 lutego 2017 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy w Kluczewsku  

 

 

            Obrady XIX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 

8
00 

w Sali nr 21 Urzędu Gminy. Na sesji obecni radni wg. listy obecności stanowiącej 

załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, Wójt Gminy – Rafał Pałka, Skarbnik Gminy – 

Aleksandra Kuzdak, Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Dyrektorzy ZPSz oraz 

Gimnazjów z terenu Gminy Kluczewsko (dyrektora ZPSz Dobromierz R. Dzierzgwę 

reprezentował radny – Sebastian Olczyk).  

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Mateusz Strychalski, który  po 

powitaniu zebranych  zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

5. Dyskusja 

6. Podjęcie uchwały wymienionej w pkt 4 porządku obrad. 

7. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady  Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący Rady stwierdził quorum obrad IV sesji – obecnych 15 radnych.  

Ad. 3. Protokół z poprzedniej XVIII sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez 

odczytywania. 

Ad. 4.  Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.  

Ad. 5.Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy– Andrzejowi Jaśkiewiczowi, 

który przedstawił projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo Oświatowe nałożyły na gminy obowiązek 

dostosowania sieci szkolnej do nowego ustroju szkolnego, w którym każda 6-letnia szkoła 

podstawowa przekształcona zostanie w 8-letnią szkołę podstawową, a gimnazja ulegną 

likwidacji na mocy ustawy poprzez wygaszanie. W związku z  powyższym na terenie gminy 

Kluczewsko proponuje się przekształcenie z dniem 1 września 2017 roku trzech 

sześcioletnich szkół podstawowych w trzy ośmioletnie  szkoły podstawowe w Kluczewsku, 

Dobromierzu i Komornikach. Proponuje się włączenie z dniem 1 września 2017 roku dwóch 

gimnazjów do dwóch ośmioletnich szkół podstawowych w Kluczewsku i Dobromierzu. 

Przy ustaleniu projektu sieci szkół dokonano analizy zasobów istniejącej i powstającej bazy 

oświatowej. Proponując obwody szkolne brane były pod uwagę czynniki demograficzne, 

zachowanie możliwie krótkiej i bezpiecznej drogi uczniów z miejsca zamieszkania do szkół 

oraz optymalnego wykorzystania istniejącej bazy oświatowej. 

Proponowana sieć szkolna ustalona w niniejszej uchwale zapewnia możliwość realizacji 

obowiązku szkolnego i obowiązku nauki wszystkim dzieciom zamieszkałym na terenie 

Gminy Kluczewsko. 
Ad. 6. W dyskusji nad przedstawionym materiałem głos  zabrali.  

- Radny Łączek wyraził zaniepokojenie, że w projekcie granic obwodów szkół podstawowych 

od 2019 roku zmienia się obwód szkolny dla miejscowości Stanowiska do szkoły w 

Dobromierzu. Radny stwierdził, że w południowej części gminy są negatywne odczucia 

mieszkańców do takiego zamiaru. 



- Radny Pawlik zwrócił się do Wójta z kilkoma zapytaniami: czy Gmina starci finansowo na 

reorganizacji, czy nauczyciele stracą pracę, oraz jak będzie wyglądała obsada Dyrektorów 

szkół po reorganizacji. 

- Wiceprzewodniczący Rady Piotr Barański a zarazem Przewodniczący Komisji Oświaty 

poinformował, że w dniu wczorajszym odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty z udziałem 

Dyrektorów szkół, na którym zostało wypracowane stanowisko odnośnie projektu uchwały w 

sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego. Komisja Oświaty oraz Dyrektorzy szkół pozytywnie zaopiniowali propozycję 

włączenia dwóch gimnazjów do dwóch ośmioletnich szkół podstawowych w Kluczewsku i w 

Dobromierzu oraz przekształcenie trzech sześcioletnich szkół podstawowych w trzy 

ośmioletnie szkoły podstawowe w Kluczewsku, w Dobromierzu oraz w Komornikach. 

Dyrektorzy szkół nie wnieśli żadnych uwag do w/w projektu uchwały.  

- Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Ławińska zwróciła się z zapytaniem czy w przypadku 

uczęszczania dzieci ze Stanowisk do szkoły w Dobromierzu będą miały zapewniony dowóz. 

W związku z powyższym zwraca się do Wójta o zapewnienie, że jeżeli dojdzie do ustalenia 

obwodów szkolnych zgodnie z projektem aby dzieci miały zagwarantowany dowóz i odwóz. 

Radna zapytała również czy na ustalenie propozycji obwodów szkolnych miały wpływ 

czynniki demograficzne.  

- Radny Lipiński zwraca się, aby utworzyć przedszkole w Dobromierzu do godziny 15, tak 

jak jest czynne w Kluczewsku. 

- Przewodniczący Rady popiera wniosek radnego Lipińskiego. 

- Radna Bańcer stwierdziła, że o od dawna zabiegała, aby przedszkole w Dobromierzu było 

czynne do 15,  a to jest dobre rozwiązanie w przypadku kiedy obydwoje rodziców pracuje.  

- Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę.  

- Po 15 minutach wznowiono obrady.  

- Radny Miszczak zwrócił się aby zmieniając kolejność dowozu dzieci dowozić dzieci z 

Rzewuszyc do szkoły w Komornikach.  

- Radny Barański zwrócił się do Dyrekcji Szkoły, aby rozważyć zorganizowanie dowozu 

dzieci z Rzewuszyc do szkoły w Komornikach. 

- Dyrektor ZPSz Komorniki Pani Chudy stwierdziła, że jeżeli byłby zapewniony dowóz 

uczniów z Rzewuszyc do Komornik to byłby argument, aby rodzice nie przenosili dzieci do 

szkoły w Kluczewsku.  

- Dyrektor Gimnazjum Jacek Zięba zwrócił się do Wójta, aby w przypadku ustalenia obwodu 

szkolnego dla dzieci ze Stanowisk do Dobromierza został zapewniony dowóz i odwóz. 

Ponieważ spada liczba urodzeń to w przyszłości zmniejszą się liczby oddziałów a co za tym 

idzie  będą redukcje zatrudnienia nauczycieli. W obecnej chwili nie ma problemu ze 

zwolnieniami nauczycieli, ale istnieją obawy, że  za dwa lata mogą być. Dyrektor uważa, że 

zgodnie z prognozami, jeżeli nie będzie urodzeń dzieci to w przyszłości może tak być w 

naszej gminie że będzie tylko jedna szkoła.  

Dyrektor odniósł się do tematu dowozu uczniów do szkoły i wyjaśnił, że jeżeli odległość z 

miejsca zamieszkania do szkoły jest mniejsza niż 3 km to nie ma obowiązku dowozu, a jeżeli 

są dzieci dowożone to za odpłatnością.  W związku z powyższym należy rozsądnie 

podchodzić do rozszerzania dowozów dzieci do szkoły, ponieważ może dojść do lawinowego 

zwiększenia zapotrzebowania dzieci np.  z Rączek, z Pilczycy, czyli z tych miejscowości 

gdzie ustawowo on nie przysługuje. Obecnie są na terenie gminy dwa autobusy i aby dowieść 

wszystkie dzieci do szkoły to lekcje zaczynają się już późno . 

- Radny Książek stwierdził, że jeżeli dwa autobusy nie mogą zdążyć z dowozem to można 

wynająć jeszcze jeden autobus od firmy przewozowej, ponieważ są gminy gdzie nie mają 

własnych środków transportu tylko wynajmują.  



- Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy. Jeżeli chodzi o skutki 

finansowe w związku z reformą to na pewno będą, ponieważ było 9 klas a będzie 8 więc 

subwencja będzie mniejsza. Po połączeniu szkoły podstawowej i gimnazjum będzie większa 

liczba zatrudnionych nauczycieli w jednej szkole a co za tym idzie będzie płacona składka na 

PFRON. Ale na obecną chwilę korzystne jest takie rozwiązanie aby włączyć gimnazja do 

szkół podstawowych. Co do zwolnień nauczycieli to na razie nie będzie, ale z czasem kiedy 

będzie ubywało oddziałów to będą redukcje zatrudnienie. Wójt stwierdził, że będziemy robić 

wszystko aby zwolnień nie było. Przy ustalaniu obwodu szkolnego dzieci ze Stanowisk 

wzięto pod uwagę, że obecnie jest podzielone i tak: do szkoły podstawowej w Kluczewsku 

uczęszcza 14 dzieci ze Stanowisk, a do Gimnazjum w Dobromierzu 24 uczniów ze 

Stanowisk.  W związku z powyższym dzieci ze Stanowisk zostały przypisane do obwodu 

szkolnego Dobromierz. Wójt uważa, że będzie zapewniony dowóz dzieci ze Stanowisk do 

Szkoły w Dobromierzu. Natomiast należy dokonać analizy dowozów uczniów i nie 

ograniczać lecz realizować realne potrzeby, utrzymując jednocześnie odpłatność za dowóz 

poniżej 3 km. Wójt uważa, że w Dobromierzu należy utworzyć 9 godzinne przedszkole. Co 

do dyrekcji szkół, to w bieżącym roku  kończy się im kadencja, dlatego w każdej szkole 

będzie ogłoszony konkurs. Jeżeli w danej szkole będzie więcej niż 12 oddziałów należy 

zatrudnić wicedyrektora, którego powołuje wybrany w drodze konkursu Dyrektor.  

- Dyrektor ZPSz w Kluczewsku – Irena Orzechowska poinformowała, że w dniu wczorajszym 

odbyła się konferencja z Kuratorem Oświaty, który przekazał informację o możliwości 

przedłużenia dyrektorom szkół podstawowych pełnienia funkcji na okres dwóch lat, a na ich 

zastępców powołania dyrektorów gimnazjów. 

- Radny Łączek Jarosław zgłosił wniosek formalny o zmianę zapisu w załączniku nr 3 do 

uchwały: aby dzieci ze Stanowisk zapisać do obwodu szkolnego w Kluczewsku. 

- Radny Pawlik uważa, że nie należy zmieniać tych zapisów.  

- Wniosek radnego Łączka został poddany pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za wnioskiem głosowało 5 radnych, przeciw 

głosowało 7 radnych, a 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

Wniosek nie został uwzględniony.  

Ad. 7. Rada przystąpiła do głosowania:  

W trakcie trwania sesji obrady opuścił radny Glanda, w związku z powyższym do głosowania 

przystąpiło 14 radnych.  

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego -  udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XIX/1/2017 i 

stanowi załącznik nr 2.  

Ad. 7. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie 

nadzwyczajnej sesji w dniu 16 lutego 2017  roku. Zakończenie sesji nastąpiło o godzinie 9
35

.  

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKOLANT:       PRZEWODNICZĄCY RADY: 
 

 

 


